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Celá čtyři volební období stojí v čele naší obce starosta, Ing. Drahomír Novák. Čtyři volební období čítají řádku 
16 let a to už je panečku  pořádný kus života, který ve prospěch našich občanů a obce věnoval. To je problémů, 
se kterými se musel potýkat a které musel vyřešit. To je projektů, které napsal, na které získal dotace  a které  
realizoval. Je to také ale i hodně o radosti, když se podaří plánované záměry dotáhnout do konce. Samozřejmě, 
že měl vždy po boku členy obecního zastupitelstva, kteří schvalovali investiční záměry, ale ta mravenčí, každo-
denní práce, která není vidět, zůstávala na něm. A abych nezapomněla – bez skvělé ekonomky by zabezpečení 
chodu obce nebylo možné. A na kvalifikované ekonomky měl pan starosta velké štěstí. Vždyť za všechna tato 
léta končil přezkum hospodaření obce výrokem – bez výhrad!  Ne všechny obce se mohou takovýmto výrokem 
pochlubit. 
Ve veřejné sféře jsem pracovala převážnou část svého profesního života a tak mohu posoudit, jak moc se změnila 
legislativa během posledních 30 let. Jak vysoké nároky klade na znalosti starosty, zvláště v malých obcích, kde ne-
mají k dispozici tým odborníků. Starosta se musí dobře orientovat ve všech oblastech života, který mu ukládá zákon 
o obcích i další právní předpisy. Starosta nemá pevně stanovenou pracovní dobu, je starostou 24 hodin denně, 7 dní 
v týdnu, 365/366  dní v roce. Mnohdy se nám, občanům, zdá, že starosta toho pro obec moc nedělá, ale je to proto, 
že nevidíme dost dobře pod povrch věcí a laicky hodnotíme něco, o čem většinou nemáme ani tušení. 
Starosta může zabezpečit dobře chod obce, vytvořit zázemí pro  společenský život .Ale je to na nás, na občanech, 
jak se do veřejného života v obci zapojíme. Nemáme zde žádné profesionální zájmové, kulturní nebo sportovní 
organizace. Jak bude náš společenský život vypadat, záleží převážně na nás. Mám radost, že je v obci dost mladých 
lidí, kteří věnují svůj čas druhým – ať už dětem nebo dospělým a o společenské vyžití v obci se starají. Je to důležité 
nejen proto, aby se nám v obci žilo dobře. Aby Polkovice byly dobrou adresou pro náš domov.
Lidská paměť je někdy krátká, pojďme se  ohlédnout za uplynulými investičními akcemi, které  obec, v čele s panem 
starostou, Ing. Drahomírem Novákem, realizovala. Za mě i současné zastupitelstvo obce –  velký dík, pane starosto !  

Jiřina Zdařilová

2007 Provedena výměna oken v budově ZŠ
2008 Rekonstrukce topení v budově ZŠ
 Oprava chodníku od budovy ZŠ k silnici II/435  
 a od křižovatky silnic II/367 a II/435 k místnímu  
 pohřebišti a k fotbalovému hřišti
 Restaurování „Boží muka“
2009 Výměna oken, vchodových dveří a vrat v budově OÚ
2010 Rekonstrukce střechy budovy OÚ
 Projekt krajinné výsadby v části obce (parčík,  
 mobiliář, technika na údržbu zeleně)
2011 Výměna oken, vchodových dveří v budově MŠ
 Oprava střechy budovy ZŠ
 Rekonstrukce věžních hodin
2012 Oprava sociálních zařízení v budově ZŠ
 Provedení horizontálních izolací v budově ZŠ
 Protipovodňová opatření obce (bezdrátový  
 rozhlas, digitální povodňový plán)
 Restaurování ústředního hřbitovního kříže
2013 Oprava chodníku na místním pohřebišti
 Oprava přední hřbitovní zdi
 Výsadba zeleně v obci (36ks stromů a 65ks keřů)
 Restaurování „Bílého kříže“
 Restaurování vstupního portálu zámečku I. etapa

 Vybavení sportovně-volnočasových a kulturně-  
 vzdělávacích center v obci (rekonstrukce místní 
  knihovny a klubovny keramiky, vybavení posi- 
 lovny, sportovní povrch v tělocvičně, rekon- 
 strukce baru v zámečku)
 Pořízení osobních ochranných prostředků pro  
 JSDH (zásahové obleky, přilby, boty, rukavice)
2014 Oprava kluboven v budově zámečku
 Oprava márnice a boční hřbitovní zdi
 Výstavba chodníku u křižovatky silnic II/367  
 a II/435
 Restaurování vstupního portálu zámečku II. etapa
2015  Energetické úspory pro ZŠ Polkovice (zateplení  
 půdy a obvodového pláště, fasáda)
 Výstavba dětského hřiště v areálu MŠ
2016 Pořízení kontejnerů na biologicky rozložitelný  
 odpad a drobný kovový odpad
 Oprava místní komunikace za farmou I. etapa
2017 Pořízení dopravního automobilu pro JSDH
 Pořízení domácích kompostérů
 Oprava místní komunikace za farmou II. etapa
 Pořízení nového sekacího stroje se sběrem  
 a vysokovýklopem

Šestnáct let ve službě obci

Nejvýznamnější akce realizované v letech 2007–2022
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Vážení spoluobčané,
dovolte, abych se ještě jednou v krátkosti ohlédl za průběhem výstavby kanalizace Dobrovolného svazku obcí Pova-
loví, který byl založen 30.08.2011. Od té doby proběhlo 51 zasedání Valné hromady tohoto svazku.
Tímto začala dlouhá příprava celého projektu. Celková cena II. etapy (Polkovice, Oplocany, Lobodice) přesáhla 
částku 161mil.Kč. Podíl naší obce činil zhruba 55,5mil.Kč, podíl obce Lobodice činil asi 62,5mil.Kč a obec Oploca-
ny se podílela částkou asi 43mil.Kč. Dotace na tento projekt byla necelých 92mil.Kč, která byla rozdělena v poměru 
investičních nákladů jednotlivých obcí.
Do výběrového řízení na toto dílo, jehož celková délka činí 24,5km jak gravitačního, tak tlakového potrubí, včetně 
11 čerpacích stanic, se přihlásila jako jediná firma Mertastav s.r.o. Předklášteří. Tato firma dne 10.06.2019 převzala 
stavbu a v prosinci roku 2021 stavbu předala uživateli.
V květnu letošního roku bylo dílo v průběhu kolaudačního řízení předáno  do předčasného užívání a bylo zahájeno 
připojování jednotlivých nemovitostí. Dlouhý proces kolaudace byl ukončen dne 21.06.2022.
Celý kanalizační dispečink Scada, jež má sídlo na Obecním úřadě v Lobodicích, monitoruje všechna čerpadla, sbí-
rá a ukládá veškerá data o průtocích,  v případě poruchy okamžitě informuje obsluhu o poruše či závadě a určí její 
přesné místo. Další systém GIS (geografický informační systém) zase ukládá veškerá data o přesném uložení a hloub-

Jdeme do finále

2018 Renovace veřejného osvětlení
 Rekonstrukce šaten na fotbalovém hřišti
 Vybudování venkovní učebny a dětského hřiště  
 na fotbalovém hřišti
 Oprava místní komunikace za farmou III. etapa
 Pořízení dalších kontejnerů na bioodpad
 Pořízení osobních ochranných prostředků pro  
 JSDH (zásahové obleky, přilby, boty, rukavice)
2019 Čištění kanalizačního příkopu za přečerpávací  
 stanicí
 Vybudování přístupového chodníku k šatnám  
 na fotbalovém hřišti
 Zřízení obecního hrobu
 Vložkování komínů v budově zámečku
 Renovace podlah na sále a v kancelářích OÚ
2020 Restaurování kamenného kříže u kostela
 Přírodní zahrada při MŠ
 Vymalování vnitřních prostor zámečku, instalace 
  přístrojů DryPol
 Pořízení nového územního plánu obce 

2021 Oprava místní komunikace 4c na části pozemku  
 p.č. 896 v k.ú. Polkovice
 Vytápění budovy MŠ (plynový kotel)
2022 Zpevněné plochy pro kontejnery na tříděný odpad
 Oprava místní komunikace za farmou
 Oprava sociálních zařízení v budově OÚ
 Oprava chodníku u budovy MŠ
 Svislé dopravní značky a zpomalovací pruhy na  
 místních komunikacích
 Pořízení vybavení hasičské zbrojnice (elektro- 
 centrála, el. kalové čerpadlo, přívěs pro hasiče  
 s plachtou)
2019–2021  
 Výstavba kanalizace odpadních vod

Většina výše zmiňovaných projektů byla realizována 
s  pomocí dotací – evropské fondy, národní dotační ti-
tuly, krajské dotační programy, prostřednictvím MAS 
Střední Haná.

Ing. Drahomír Novák, starosta obce
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ce hlavního potrubí. Z domovních přípojek pořizujeme fotodokumentaci, která je do tohoto systému ukládána.
Uvědomuji si, že v průběhu výstavby docházelo k nepříjemným situacím, ať už v důsledku nepříznivého počasí 
(bláto, prach) nebo různých omezení a zákazů.
Tímto bych chtěl poděkovat všem občanům za jejich trpělivost po dobu výstavby, ale také bych poděkoval těm pra-
videlným stěžovatelům, kteří zase přispěli k tomu, že se ledasco zlepšilo a napravilo. 
Dle dostupných informací z jednotlivých obcí máme 
připojeno asi 1/3 nemovitostí.
Tímto bych chtěl požádat majitele nemovitostí, kteří ještě 
nejsou připojeni, aby v rámci svých možností toto neod-
kládali, jelikož podzim a s tím i nevlídné počasí, se blíží. 
Do konce roku bychom chtěli mít připojeno minimálně 
80% obydlených nemovitostí. Po novém roce budou bohu-
žel majitelé nepřipojených rodinných domů vyzváni k vy-
světlení důvodu nepřipojení své nemovitosti, které ukládá 
zákon, pokud je v obci vybudována splašková kanalizace.
Rád jsem Vám předal dostupné informace o průběhu 
výstavby a chtěl bych poděkovat všem, kteří se jakkoliv 
podíleli na výstavbě tohoto díla či případných úpravách 
na obecních pozemcích před svými nemovitostmi.

Josef Vaculčík, místostarosta

Nejvýznamnější akce mimo dokončení výstavby kanalizace,  
realizované v roce 2021 a v prvních třech čtvrtletích roku 2022:

Pořízení vybavení hasičské zbrojnice Polkovice
V rámci tohoto projektu, realizovaného prostřednictvím MAS Střední Haná, byly pro Jednotku sboru dobrovolných 
hasičů Polkovice pořízeny elektrocentrála, čerpadlo kalové elektrické a přívěs pro hasiče s plachtou. Celkové nákla-
dy projektu činily 182.885,-Kč, z toho dotace ze SZIF 140.140,-Kč.

Nejvýznamnější investiční akce 
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Vytápění budovy MŠ
Z důvodu nutnosti výměny stávajícího neekologického, emisním nor-
mám nevyhovujícího kotle na tuhá paliva byla v budově MŠ vybudová-
na přípojka plynu a nainstalován nový kondenzační plynový kotel. Akci 
zrealizovala firma M-SOLAR.TOP, s.r.o. Olomouc. Celkové náklady 
včetně instalace odkouření, měření a regulace, úprav rozvodů a otopné 
vody proti zanášení výměníku kotle, projektové dokumentace a revize 
činily 229.354,-Kč. Při  výběru nového zdroje vytápění budovy MŠ byly 
posuzovány tři varianty – moderní kotel na tuhá paliva (dřevo, pelety), 
plynový kondenzační kotel, tepelné čerpadlo. V té době ekonomicky 
nejvýhodněji vyšel plynový kondenzační kotel (pořizovací náklady, 
provozní náklady, bezobslužný provoz atd.). Nikdo v té době samozřej-
mě nemohl předpokládat, že může nastat to, co se v současné době děje 
s cenami energií a nejistotou dodávek plynu. O letošních prázdninách 
zde byly ještě vyměněny všechny radiátory za nové.

Nová učebna polytechnické výchovy v Mateřské škole
Ředitelství ZŠ a MŠ Polkovice na jaře 2022 začalo v  MŠ budovat novou učebnu polytechnické výchovy / dílny 
/, místo kabinetu školy.  Proto zde byly instalovány 3 pracovní stoly spolu se spoustou potřebného nářadí. V od-
borné třídě se děti 
budou učit pracovat 
s pilkou, kladívkem 
a jinými nástroji. 
Učebna bude sloužit 
k  manuální zruč-
nosti dětí. Provoz 
dílny bude zahájen 
v  novém školním 
roce i  pro žáky ZŠ 
a školní družiny.

Úprava ohraničení a dopadové plochy  
dětského hřiště v areálu MŠ

Z důvodu zvýšení bezpečnosti dětí bylo stávající už ne 
zcela vyhovující ohraničení dopadové plochy dětského 
hřiště v areálu MŠ nahrazeno novými bezpečnějšími 
pryžovými obrubníky a byly doplněny oblázky do do-
padové plochy. Realizaci provedla firma Milan Nečacký 
Stavební práce Polkovice. Náklady činily 90.290,-Kč.

Oprava chodníku u budovy MŠ
Akce představovala odstranění stávajícího chodníku, in-
stalaci nových obrubníků, přípravu podkladu a poklád-
ku zámkové dlažby. Náklady činily 210.260,-Kč, opravu 
provedla firma Milan Nečacký, Stavební práce Polkovice.
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Svislé dopravní značky a zpomalovací pruhy na místních komunikacích
V rámci této akce bylo vyměněno případně nově nainstalováno celkem 29 ks svislých dopravních značek na míst-
ních komunikacích a celkem 8 ks informačních cedulí na vjezdech do obce po všech čtyřech státních silnicích 
(zákaz podomního prodeje v obci, informace o monitorování obce kamerovým systémem). Samotná výměna do-
pravních značek představovala odstranění stávajících, v mnoha případech již nevyhovujících značek, zabetonování 
patek a následnou montáž sloupků s dopravními značkami a případně dodatkovými cedulemi. Na místní komuni-
kaci od základní školy k mateřské škole byly nainstalovány zpomalovací prahy včetně informativních značek. Akci 
zrealizovala firma Výdoz s.r.o. Kvasice, Celkové náklady činily 140.125,-Kč.

Oprava místní komunikace na pozemku p.č. 895 v k.ú. Polkovice  /spojnice za obcí/
Tato místní komunikace spojuje za obcí (za farmou) silni-
ce II/367 a II/435 a slouží jako tzv. obchvat obce. Většina 
motorových vozidel využívá tento obchvat a neprojíždí 
větší částí obce. Je tak podstatně snížena frekvence průjez-
du vozidel obcí, tím dochází k menšímu zatěžování život-
ního prostředí a hrozí menší riziko pro občany z hlediska 
bezpečnosti. Tato komunikace je ovšem vlivem zejména 
těžké kamionové dopravy značně zatěžována a je ve špat-
ném technickém stavu. V rámci opravy bude odfrézována 
živičná vrstva v celé délce i šířce komunikace, vyspravena 
zpevněná krajnice, vybudován odvodňovací příkop vedle 
zpevněné krajnice a položen nový asfaltový povrch v délce 
cca 670bm, šířce 6,5bm a tloušťce 6cm. Opravu provede 
firma Propal, spol. s r.o. Kojetín, vítěz výběrového řízení. 
Celkové náklady projektu by měly činit 2 306 766,-Kč.

Zpevněné plochy pro kontejnery na tříděný odpad
U budovy obecního úřadu a na „Důlku“ byly vybudová-
ny zpevněné plochy pro umístění kontejnerů na třídě-
ný odpad. Jednalo se o vybagrování stanovených ploch, 
instalaci obrubníků, přípravu podkladu a pokládku 
zámkové dlažby. Tuto akci provedla firma Propal spol. 
s r.o. Kojetín, celkové náklady činily 228.869,-Kč. Sou-
časně s výstavbou této zpevněné plochy u budovy obec-
ního úřadu byl opraven chodník před poštou, náklady 
této opravy činily 60.258,-Kč. Na zpevněné plochy pro 
kontejnery na tříděný odpad budou ještě nainstalovány 
kovové ohradníky, které skryjí a uspořádají jednotlivé 
kontejnery, tyto jsou již zadané do výroby.

Oprava sociálního zařízení v přízemí budovy OÚ
Kompletní oprava sociálního zařízení v přízemí budovy 
obecního úřadu spočívala ve vybourání všech obkladů, 
dlažby, odstranění sanitárního zařízení, provedení no-
vých obkladů a dlažby, instalaci nového sanitárního za-
řízení, topných těles, dveří, svítidel a vymalování. Opra-
vu zrealizovala firma Milan Nečacký, Stavební práce 
Polkovice, náklady činily 134.035,-Kč.
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Oprava místní komunikace v ulici „Lobodická“
Po mnoha a mnoha letech se v závěru loňského roku dočkala nového povrchu  také ulice „Lobodická“ . Jedná se 
o místní komunikaci na severovýchodním okraji obce, vedoucí od silnice III. třídy (směr Lobodice) a RD č.p. 115 
(Šálkovi) až před RD č.p. 171 (Cafourkovi). Tato místní 
komunikace byla ve špatném technickém stavu již před 
výstavbou kanalizace odpadních vod. Proto bylo po vy-
budování kanalizační stoky a veřejné části kanalizačních 
přípojek přistoupeno k její celoplošné opravě. Jednalo 
se celkem o cca 900m2 plochy, kdy byly provedeny od-
kopávky, úprava pláně, zhutněný podklad ze štěrkodr-
ti a položen asfaltový povrch šířky 3m a tloušťky 7cm. 
Dále byly v rámci této akce osazeny kanalizační poklopy 
šachet, silniční obrubníky a silniční krajníky. Opravu 
provedla firma Propal, spol. s r.o. Kojetín, vítěz výběro-
vého řízení. Celkové náklady činily 714.105,56,-Kč.

Ing. Drahomír Novák, starosta obce

Možností, jak vybudovat domovní kanalizační přípojku, bylo hned 
několik. My jsme si vybrali pro nás tu nejpřijatelnější – svépomocí. 
S velkým elánem se pustil můj muž i vnuk Maxík do přípravných 
prací, aby vnučce Evičce a jejímu manželovi Vítkovi připravili „bo-
jiště“. To ještě netušili, jaké nástrahy má na ně náš dvorek připrave-
ny. Když můj muž před 50 lety budoval doma kanalizaci, nešetřil 
na matriálu a následné úpravy dvorku i průjezdu prováděl z velmi 
kvalitního betonu, místy i víc jak 25 cm silného. Že byl beton velmi 
kvalitní i po tak dlouhé době, o tom se mohli chlapci přesvědčit při 
jeho prořezávání a následném rozbíjení bouracím kladivem. Proto-
že jsou to chlapci nebojácní, ani následné ruční výkopy je od kýže-
ného cíle, napojit se na veřejnou kanalizaci, neodradily, stejně jako 
zjištění, že je třeba současně vyměnit i stávající dešťovou kanalizaci. 
Místo jedné přípojky realizujeme dvě. A protože je Vítek při budo-
vání přípojky velmi pečlivý, doufáme, že teď už máme nejméně na 
dalších 50 let vystaráno – my s manželem určitě! 
A že nejsme sami, kdo se rozhodl pro budování domovní přípoj-
ky svépomocí, o tom svědčí i následující fotografie. Léto pomalu 
končí, neotálejme s připojením!

Jiřina Zdařilová 

Budování domovních přípojek
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V letošním roce nám počasí nedovolilo v plánovaném termínu uskutečnit avízovanou akci ke Dni Země. A tak 
alespoň malý příspěvek na toto téma.  
Na konci dubna loňského roku  jsem se díky kolegyni Jiřince Zdařilové rozhodl, že přispějeme svojí troškou do 
mlýna. Proto jsme se synem vyrazili poslední dubnový víkend, vybaveni rukavicemi a taškami, posbírat odpadky, 
které v přírodě najdeme. Dali jsme si za cíl vyčistit od odpadků  potok, který ústí do řeky Valové v Polkovicích 
a pokračovat dále skrz bývalý 2. háječek, až do třetího háječku 
k prameni tohoto potoka. To by člověk neřekl, jaké poklady se 
v potoce dají najít. To, že někomu vypadne z kapsy papírový 
kapesník, bych docela i pochopil. Ovšem proč někdo nechá 
v lese roušky, plastové flašky, různé sáčky, igelitové fólie, zkrát-
ka plastový odpad, to mi jasné není. Zlatý hřeb odpoledne byl 
rozlámaný nárazník od traktoru. Monotónní hledání jsme si 
zpestřili hrou „Kdo najde víc vystřelených plastových patron“. 
Během dvou hodin jsme posbírali 4 plné tašky odpadu a toto 
jsme  našlapali do kontejneru na plast. V příštím roce, zase 
na Den Země, chci akci zopakovat, a velmi mě potěší, když za 
rok zjistíme, že to vlastně byla jenom procházka a přijdeme 
s taškami prázdnými. 

Ing. Ondřej Blaštík

Den Země
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Střední Hanou na kole 2022 (převzato z Kojetínského zpravodaje 06/2022)

V sobotu 21. května 2022 se vydali cyklisté již po páté na cyklovýlet po naší Hané. Oblíbená akce letos přilákala rekordní 
počet 700 účastníků, kteří se zaregistrovali na kontrolních stanovištích ve čtrnácti obcích mikro-regionu Střední Haná. 
Počasí letos přálo, i když foukal čerstvý severozápadní větřík. Nejde o závod, ale o cyklovýlet. Každý si podle svých mož-
ností zvolí svou trasu, kde začne a kterými obcemi chce projet. Letos z Kojetína od Domu dětí a mládeže vyjelo 127 cyk-
listů, cyklistek.a cyklišťat. Jejich evidenci měly na starosti usměvavé pracovnice DDM. Každý dostal na cestu instruktáž-
ní brožurku, do které sbíral razítka v jednotlivých obcích. Kdo chtěl (jako já) posbírat všechna razítka musel absolvovat 
vzdálenost kolem sedmdesáti kilometrů. Za to ho čekalo v každé obci vlídné přijetí, spojené s ochutnávkou chlebů s bá-
ječnými pomazánkami, hanáckých vdolečků a dalších pochutin. Nedostižné jsou Polkovice, kde paní Jiřinka Zdařilová 
spolu s pomocnicemi připraví takové pamlsky, že se nedají slovy popsat chutě a také zrakový požitek je mimořádný zá-
žitek. V každém ročníku byla stanovena  dojezdová obec, kde proběhl program spolu s vyhodnocením kategorie účast-
níků. Nultý ročník končil v Ivani na fotbalovém hřišti, další v Tovačově u zámku, v Kojetíně na novém koupališti. V roce 
2021 kvůli covidu nebylo cílové místo stanoveno. Dojezdovou obcí v letošním roce byla obec Troubky, kde byly vyhod-
noceny následující kategorie účastníků: nejstarší účastník – muž Václav Baďura z Kojetína, nejstarší účastník– žena Lud-
mila Obrová z Lobodic, nejmladší účastník – 
chlapec Ondřej Tinka z Kojetína, nejmladší 
účastník –děvče Anna Vrtělová z Polkovic. 
Dále byli vylosováni čtyři nejlepší cyklisté, 
kteří projeli všechna stanoviště. Tito účastníci 
při dojezdu odevzdali svoje registrační pásky, 
které byly umístěné do slosovacího zařízení. 
Jména nejsou zaznamenána. Ceny byly vylo-
sovaným předány na místě. Mimořádně byli 
oceněni nejrychlejší účastníci, kteří dojeli do 
cílové obce v čase 12:17 hodin manželé Jana a 
Roman Dočkalovi z Kojetína. Každý účastník 
si užil pohybu na čerstvém vzduchu a s lidmi 
naladěnými na stejnou vlnu. Poznal také naši 
krásnou Hanou ze sedla kola, kdy si užil jízdu 
po silnicích, polních a lesních cestách, cyk-
lostezkách a také po drkotavé panelové cestě 
mezi Oplocany a Lobodicemi. Velký dík patří 
mikroregionu Střední Haná a všem, kteří se 
jako pořadatelé zapojili do této zdařilé akce. 
Můžeme si přát, že i po komunálních volbách  
v září tohoto roku bude dál tradice  pokračo-
vat dalším ročníkem.
Kolu zdar a cyklistice zvlášť!

                                 Jaroslav Bělka

Na našem stanovišti v Polkovicích  se zaregis-
trovalo 39 účastníků, z toho nejmladší účast-
nici, Aničce Vrtělové, byl 1 rok. Nejmladšímu 
účastníkovi, Vojtíškovi Novákovi, je 6 let. Nej-
starší účastnici bylo 68 let a nejstaršímu účast-
níkovi 74 let.  
Stanovištěm v Polkovicích  projelo 559 účast-
níků a bylo na nich vidět, jak si cyklovýlet uží-
vají. Vzhledem k tomu, že jsme měly plné ruce 
práce, žádná z nás nefotila a tak přikládáme 
foto pana inženýra Bělky z loňského ročníku.

JZ



- 10 -

Zpravodaj obce Polkovice 1/2022

Školní rok v Základní škole Polkovice

Naše malá základní škola je málotřídní školou 1. stupně, pro žáky 1. – 5. ročníku a dýchá příjemnou rodinnou 
atmosférou. V současné době je škola dvojtřídní. Jednotlivé ročníky jsou spojovány dle potřeb a možností školy 
s přihlédnutím na specifika učebního plánu, učebních osnov a v neposlední řadě na individuální potřeby kolektivu 
i jednotlivce. V malém kolektivu s průměrným počtem 15 dětí ve třídě lze velmi dobře uplatňovat individuální pří-
stup ke každému dítěti. Tato výhoda je důležitá právě u mladších dětí.
Vyučujeme podle Školního vzdělávacího programu I příklad je cesta vycházejícího z Rámcového vzdělávacího pro-
gramu pro základní vzdělávání.
Součástí základní školy je školní družina a jídelna. Současná kapacita školy je 50 dětí, kapacita školní družiny je 
30  dětí. Školní družina je v jednom oddělení. Ve volném čase využívá škola i školní družina prostory školní zahrady 
MŠ s herními prvky, obecní hřiště a tělovýchovnou místnost na zámku.

Naše cíle
•	 Individuálně	 přistupovat	 k	 žákům,	 každý	 je	 jedi-

nečný, každý by měl poznat pocit radosti a úspěchu
•	 Dosáhnout	co	nejkvalitnějších	výsledků	vzdělává-

ní odpovídajících individuálním možnostem žáků
•	 Propojovat	školní	teoretickou	výuku	s	praxí
•	 Vytvořit	ve	škole	bezpečné	prostředí	bez	zbytečné-

ho stresu a napětí
•	 Využívat	moderních	metod	práce	-	činnostní	uče-

ní, projektové vyučování, kooperativní učení, prá-
ce s moderními technologiemi

•	 Vztahy	mezi	žáky	a	učiteli	stavět	na	vzájemné	dů-
věře, otevřenosti, ohleduplnosti a respektu

•	 Maximálně	podporovat	a	rozvíjet	mimoškolní	čin-
nosti

•	 Zpestřovat	výuku	tematickými	dny,	např.	Jablíčko-
vý den, Čertovské učení, Škola hrou a další

•	 Spolupracovat	s	rodiči,	zřizovatelem,	místními	or-
ganizacemi i okolními školami

Po vyučování mají děti širokou nabídku volnočasových 
aktivit ve školní družině. Rovněž mohou navštěvovat růz-
né kluby, např. čtenářský klub a kroužek anglického jazyka. 
Děti, které mají problémy s učením, mohou navštěvovat 
předmět speciálně pedagogické péče / doučování. Pro ty, co 
se rádi hýbou, tu jsou sportovní hry v pondělí. Zručné děti 
mohou rozvíjet své schopnosti při různém tvoření ve školní 
družině. Velmi oblíbené je pečení sladkých i slaných dobrot.
Celá škola je velice pěkně vyzdobena, samy děti přispívají 
svými výtvory ke zlepšení a zútulnění školního prostředí. 
Úzce spolupracujeme s pedagogicko-psychologickou po-
radnou a speciálně pedagogickým centrem.Budova školy je 
starší, ale s velkou pomocí obce ji postupně rekonstruuje-
me. Škola je vybavena interaktivními tabulemi v obou tří-
dách, počítači a disponuje řadou moderních pomůcek. Děti 
používají  knihovničku, ze které si půjčují pěkné knížky. 
Škola se zapojila do projektů financovaných z ESF, tzv. 
Šablony, projekty na rozvoj jazykových a čtenářských 
dovedností, projektových dnů a dalšího vzdělávání pe-
dagogických pracovníků.

Pro žáky jsme uspořádali řadu nádherných akcí, např.:
•	 Školní	hrátky	pro	naše	žáčky	/	akce	pro	žáky,	rodi-

če a příznivce školy /
•	 Výukový	program	Z	pole	až	k	nám	ve	spolupráci	

s Hanáckým dvorem
•	 Projektový	den	Škola	hrou
•	 Pravidelné	měsíční	návštěvy	knihovny	v	Kojetíně
•	 V	období	září	–	březen	kurz	bruslení	na	ledě	v Kro-

měříži
•	 Návštěvu	hvězdárny	v	Prostějově	s	výukovým	pro-

gramem Jak přichází den
•	 Výukový	program	Mléčná	dráha
•	 Drakiádu	ve	školní	družině
•	 Mezinárodní	den	zvířat	 jsme	oslavili	v	ZOO	Zlín	

při výukovém programu o Africe
•	 Dýňování	 je	 oblíbená	 podzimní	 akce	 pro	 žáky	

a rodiče
•	 V	ZOO	Vyškov	jsme	realizovali	výukový	program	

Včelky, hmyz a hospodářská zvířata
•	 Při	jablíčkovém	dni	jsme	pekli	a	tvořili	z	jablíček
•	 Mobilní	3D	kino	nám	nabídlo	film	Korálový	útes	
•	 O	ekologii	a	recyklaci	jsme	se	seznamovali	při	be-

sedě Tonda-obal na cestách
•	 Velmi	zdařilý	byl	projektový	den	s	názvem	Luštěniny
•	 Zážitkový	stan	nám	nabídl	výukový	program	Ves-

mír, kterým jsme spolu s vesmírnými modely žáků 
ukončili roční vesmírný program

•	 V	Květné	zahradě	v	Kroměříži	jsme	se	při	výuko-
vém programu Doteky dalekých krajů seznámili 
s různými rostlinami

•	 Velmi	oblíbené	je	každoroční	tvoření	ve	svíčkárně	
v Olomouci

•	 Od	 dubna	 do	 června	 probíhal	 kurz	 plavání	 pro	
všechny žáky ZŠ

•	 Velikonoce	jsme	přivítali	na	zámku	v	Náměšti	n/H	
a školními Velikonočními dílničkami pro rodiče 
a děti, kde si všichni mohli vyrábět velikonoční 
a jarní ozdoby předpřipravené pracovníky školy

•	 Během	 roku	 jsme	 nezapomněli	 na	 fotografování	
žáků
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•	 Sportovali	 jsme	na	hřišti	 v	Tovačově	při	 fotbalo-
vém náboru nebo v parku Michalov v Přerově

•	 Muzeum	v	Kroměříži	nám	připravil	výukový	pro-
gram Náhrdelník času aneb …

•	 Každoroční	výlet	do	Prahy	pro	žáky	ZŠ	se	usku-
tečnil koncem května a vydali jsme se tam vlakem. 
Při výletě jsme se procházeli po Václavském a  Sta-
roměstském náměstí, Karlově mostu, viděli jsme 
Pražský hrad a plno dalších historických památek

•	 Nezapomnělo	se	ani	na	táboráky	ve	školní	družině	
s opékáním špekáčků

•	 Teoretickou	 dopravní	 výuku	 jsme	 si	 vyzkoušeli	
v praxi na mobilním dopravním hřišti v Kojetíně

•	 Nezapomněli	jsme	soutěžit	ve	vaření	O	Polkovic-
kou vařečku

•	 Uspořádali	jsme	Den	mazlíčků	se	zvířátky	našich	
žáčků

•	 Poznávat	zvířátka	jsme	se	vypravili	i	do	ZOO	Olo-
mouc

•	 Školní	rok	jsme	uzavřeli	školou	v	přírodě	na	Bílé	
v Beskydech

•	 A	 na	 prázdniny	 jsme	 pro	 žáčky	 zorganizovali	
Prázdninovou pohlednicovou soutěž v zasílání 
pohlednic z prázdninových cest 

Myslím si, že jsme si letošní školní rok všichni náram-
ně užili. Všem zaměstnancům ZŠ a MŠ děkuji za práci 
během celého školního roku, obci za pomoc a všem ro-

dičům a příznivcům školy za návštěvu našich akcí a spo-
lupráci při pořádání školních akcí.

Mgr. Leona Indráková,  
ředitelka školy
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Školní rok v Mateřské škole Polkovice

Zřizovatelem mateřské školy je obec Polkovice. Od 
ledna 2003 přešla do právní subjektivity a právní 
forma mateřské školy je příspěvková organizace. Ře-
ditelství školy je v základní škole. Mateřská škola je 
umístěna v jedné budově. V celé mateřské škole je 
nově od prosince 2021 nainstalován rozvod plynu, 
který zajišťuje vytápění a rozvody teplé vody. Celá 
škola je obklopena velkou zahradou s pískovištěm, 
různými skluzavkami a prolézačkami. Travnaté plo-
chy a vybavenost zahrady poskytují dětem možnosti 
volného pohybu. Na údržbě zahrady se podílejí zři-
zovatel a zaměstnanci mateřské školy.
Zařízení a poloha MŠ odpovídá zcela předškolnímu 
věku dětí. Mateřská škola je jednotřídní, kapacita je 
již několik let maximálně vytížena. Ze strany rodičů je 
o ni velký zájem. Jídlo se nedováží, denně se ve školce 
vaří podle zásad zdravého stravování. Nejvyšší stano-
vená kapacita MŠ je 24 dětí. Ředitelství ZŠ a MŠ Polko-
vice na jaře 2022 začalo v  MŠ budovat novou učebnu 
polytechnické výchovy / dílny, místo kabinetu školy. 
V odborné třídě se děti budou učit pracovat s pilkou, 
kladívkem a jinými nástroji. Učebna bude sloužit 
k manuální zručnosti dětí. Provoz dílny bude zahájen 
v novém školním roce i pro žáky ZŠ a školní družiny.
MŠ pracuje podle Školního vzdělávacího programu 
„Rok v mateřské škole Pod lípami“. Náš program vy-
chází z potřeb, možností a zájmu dětí. Akce a čin-
nosti jsou pečlivě promýšleny, aby bylo dosaženo 
všestranného rozvoje dětí s maximálním prožitkem, 
splňující požadavky RVP PV.
A jak probíhal celý školní rok?
Zapojili jsme se do dvouletého projektu financo-
vaného z EU Podpora ZŠ a MŠ Polkovice formou 
šablon III, zkráceně Šablony III, který podala paní 
ředitelka na podzim roku 2020. Děti se účastnily 
projektových dnů ve škole a mimo školu a v MŠ byla 
zřízena funkce školního asistenta. 
Začátek školního roku patřil akci pro rodiče a žáky 
nazvané Školní hrátky pro naše žáčky. Sešlo se vel-
ké množství dětí, rodičů a přátel školy. Děti plnily 
zábavné úkoly, získávaly razítka do soutěžní karty 
a na konci všichni soutěžící byli odměněni sladkou 
odměnou. Zájemci si rovněž opekli špekáčky a ná-
ramně jsme si to užili, protože nám přálo slunečné 
počasí a k tomu jsme měli připravené výborné ob-
čerstvení od paní kuchařky.
Každý pátek, celý podzim a jaro, všechny děti z MŠ 
navštěvovaly PONY školičku na Hanáckém dvoře, 
kde probíhala výuka jízdy na koních.
Na podzim jsme uspořádali tradiční dýňování. Jed-
ná se opět o společnou akci školy, dětí, rodičů a pří-
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znivců školy. Exkurzi do ZOO Lešná a ZOO Vyškov si 
všichni náramně užili, protože zvířátka jsou u nejmen-
ších velice oblíbená. Bohužel letos jsme nerozsvítili zpě-
vem koled vánoční strom na návsi, protože kovidová 
opatření nám to nedovolila. Nedílnou součástí adventu 
byla také Mikulášská nadílka a rozdávání dárečků za 
přítomnosti dětí a paní učitelek.
V březnu jsme vyrobili a utopili Morenu v říčce Valové 
a už jsme se moc těšili na Slet čarodějnic ve školce, který 
se uskutečnil na konci dubna. Před Velikonocemi nám 
kovidová opatření již dovolila realizovat Velikonoční 
dílničky pro rodiče a dětičky. Sešlo se velké množství 
účastníků z řad dětí i dospělých. Náramně jsme si užili 
tvoření a k tomu nám paní kuchařka opět připravila vý-
borné občerstvení.
Na jaře jsme ještě uspořádali několik výletů, zhlédli 3D 
kino, navštívili jsme kamarády ve škole, zúčastnili se růz-
ných výukových programů v Květné zahradě a v muzeu 
v Kroměříži a starší žáci se zúčastnili kurzu plavání na 
bazéně v Přerově. Předškolní děti absolvovaly celoroční 
výuku anglického jazyka.
Když už se blížil konec školního roku, byl tu čas na roz-
loučení s předškoláky na Zahradní slavnosti. Odcháze-
jící starší žáčci MŠ předvedli nádherný program pro své 
rodiče a prarodiče a za to byli paní ředitelkou pasování 
na předškoláky. Obdrželi šerpu, krásný dortík upečený 
paní asistentkou Luckou a malý dáreček na památku na 
mateřskou školku. 
Školní rok jsme ukončili i celodenním výletem do ZOO 
Olomouc a v týdnu 20. 6.-24. 6. školou v přírodě na Bílé 
v Beskydech, kde jsme sportovali, soutěžili, odpočívali 
a užívali si nádhernou přírodu.
V období školních prázdnin byl zajištěn prázdninový 
provoz v MŠ Polkovice od 1.-15. 7. 2022 společně s dět-
mi z MŠ Uhřičice a poslední dva týdny v srpnu společný 
provoz v MŠ Uhřičice.
Děkujeme všem rodičům, obci a příznivcům MŠ za ma-
teriální a morální podporu a těšíme se na další spolu-
práci v  novém školním roce 2022–2023.

Mgr.Leona Indráková, ředitelka školky

Loňský rok byl stále ještě poznamenaný pandemií koronaviru, což znamena-
lo jisté omezení činnosti, přesto se uskutečnily všechny letní tábory, z čehož 
měly děti velkou radost, probíhala i hiporehabilitace, individuální jezdecké výcviky, programy 
pro MŠ a ZŠ i parkurové závody.
Mezi nejvýznamnější akce patří Český pohár ve stylovém skákání pony jezdců, který se konal 

9. 7. 2021 a 10.–11. 7. 2021 pak následovalo Oblastní mistrovství ve skocích pro kategorie dětí, juniorů, dětí na 
pony a družstva v rámci Severomoravské oblasti České jezdecké federace pro rok 2021. Obtížnost pro jezdce na 
pony byla 50 cm–9 cm (obtížnost ZP – SP), na velkých koních děti zdolávaly překážky vysoké 100–120 cm (obtíž-
nost Z–L). Účast byla během těchto 3 závodních dnů velmi hojná, uskutečnilo se celkem 620 startů za účasti 300 

HANÁCKÝ DVŮR, z.s. – Ohlédnutí za rokem 2021 a akce v roce 2022
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jezdců nejen z Olomouckého a Moravskoslezského kraje. Děti a mladí jezdci ve svém věku předvedli úžasné výkony. 
V rámci hiporehabilitace se v uplynulém roce zapojilo celkem 41 dětí a 11 dospělých, a sice uživatelé z Domova 
„Na Zámku“ v Nezamyslicích, děti ze speciální školy z Prostějova, ale také děti v doprovodu svých rodičů. 
V rámci nabídky zážitkově – vzdělávacích programů pro školy nás mj. letos navštívila také ZŠ a MŠ Polkovice, a během 
programu „Z pole až k nám“ se děti seznámily s procesem vzniku některých potravin (od zasetí semínka až po sklizeň 
pomocí zemědělské techniky, kterou si prohlédly) a zkusily si upéct chlebové bochánky. Během programu „Ze života 
koní“ se pak blíže seznámily s potřebami koní, péčí o ně, prostředím stájí a nechyběly ani pohybové hry a svezení na koni.
V letošním roce jsme realizovali opět všechny naše obvyklé činnosti, jako jsou programy pro školy, závody, tábory, 
hiporehabilitaci a další. Program akcí  plánovaných do konce letošního roku najdete na našich webových stránkách 
www.hanackydvur.cz. Z parkurových závodů to bude ještě 28. 9. 2022 Václaské skákání a my už se moc těšíme na 
Vaši návštěvu.   

Za kolektiv HANÁCKÉHO DVORA, z.s.  Martina Hlavinková

ZeMřeLí SPOLuOBČANé V ROCe 2021 A 2022

V loňském roce jsme se rozloučili s 5 našimi spoluobčany,  jejichž jména předkládáme 
k tiché vzpomínce: 
Otáhalová Eva (78), Vymazal Rudolf (85), Navrátil Vladislav (79), Podešva Štefan (79), 
Gybas Josef (84).

V letošním roce to jsou: 
Navrátil Pavel (57), Coufal Milan (67), Přehnalová Anežka (91), Sychrová Anna (96), 
Nováková Anežka (89), Teimer Josef (72) – soudně prohlášen za mrtvého.

Rozloučili jsme se
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V loňském roce se v naší obci narodilo 5 nových občánků: Stella Krchňáková, Kateřina Řiháčková, Michal Kalina, 
Vladimír Zdařil a Nela Tvrdá.
V letošním roce to je doposud 6 dětí: Jakub Vrtěl, Jiří Fistung, Marie Kubíková, Timea Bayer, Patrik Mrázek a Oliver Vaculčík.
Na podzim loňského roku jsme přivítali děti, narozené v roce 2020 a také ty, které se do té doby narodily v roce 2021.
Na jaře letošního roku pak byly přivítány děti narozené od podzimu 2021 do května 2022.
Všem narozeným dětem přejeme, aby svět, do kterého se narodily, byl bezpečný a láskyplný.

JZ

Děti narozené v roce 2021 a 2022
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Ve dnech 26. – 28. 8. 2022 proběhly v naší obci již tradiční hodové oslavy. V pátek bylo veselí započato hodovou zá-
bavou za doprovodu skupiny Axel, v sobotu sehráli naši muži na místním fotbalovém hřišti utkání proti soupeřům 
z Hranic na Moravě, které skončilo 5:1 ve prospěch našich místních borců a v neděli jsme se mohli potkat dopole-
dne na mši svaté v místním kostele zasvěceném sv. Bartoloměji. Právě díky jemu a jeho patrociniu se každoročně 
hody v naší obci slaví, abychom si připomněli jeho mučednickou smrt, při které přišel o svou kůži, ale ne o svou 
víru a věčný život. A mimo chodem, věděli jste, že sv. Bartoloměj je patronem např. ševců, krejčích, obuvníků, pas-
tevců, sedláků, vinařů, pekařů a bývá vzýván v boji proti kožním nemocem? Po dobrém hodovém obědě, bez kte-
rého se takový svátek v obci neobejde, následoval odpolední program. Původně bylo avizováno, že se uskuteční na 
místním fotbalovém hřišti, počasí nám ale nepřálo, předpověď počasí nevypadala vůbec dobře, a tak bylo rozhod-
nuto, že se k nelibosti dětí musí vyfouknout již připravený skákací hrad a konání celého programu se přesouvá do 
prostor místního zámku. Vše se podařilo v rekordně krátkém čase přestěhovat a připravit tak, aby mohli být krátce 
po 14 hodině přivítáni první návštěvníci akce. Pravda, zprvu byla na sále, za doprovodu příjemného zpěvu a vy-
hrávání pana Jiřího Leszczynského a jeho Melody Music, převaha spíše pořadatelů než návštěvníků, ale ta skončila 

Polkovické hody 2022

Další rok, kdy COVID ovlivnil a paralyzoval celou společnost, kdy zrušil a po krátkém období naděje uzavřel fot-
balový ročník ještě před zahájením jarní části 2020-21. Fotbalisté poctivě absolvovali neoblíbenou zimní přípravu. 
V měsících leden a únor se připravovali ve sportovní hale v Klenovicích, zároveň podstoupily fyzickou přípravu 
v okolí naší obce a plánovali se přípravné zápasy. Veškeré naděje ukončilo oznámení fotbalového svazu o ukonče-
ní soutěží po podzimní části. Již druhý rok po sobě vyšla naše zimní dřina a snaha o co nejlepší připravenost na 
jarní odvety vniveč. Byly zrušeny veškeré tréninky, mužstvo se stýkalo jen minimálně a všichni jsme věřily, že od 
podzimu se vše vrátí do starých kolejí. Po rozlosování a stanovení termínů jsme opět zahájily přípravu. Mužstvo se 
opět poměrně dost proměnilo. Někteří kluci již nechtěli dále podstupovat tréninkové dávky s nejistým výsledkem 
v podobě ostrých zápasů. Najednou se objevil nový, doposud nepoznaný problém s klesajícím počtem hráčů. Díky 
snaze a skvělému kolektivu se ale opět podařilo dát mužstvo dohromady a dokonce se objevily i dvě nové posily a to 
Šimon Lasovský z naší vesnice a Matěj Vojáček z Uhřičic. 
Začátek podzimu nám ale opět, téměř jako tradičně, nevyšel. Prvních pět zápasů a na kontě bodů pořád nula. Při-
tom zápasy to nebyly úplně špatné. V Tovačově jsme vedly 3:1 a nakonec díky třem gólům za šest minut prohra 3:4. 
V Černotíně, kde jsme hráli celý zápas o deseti byl stav ještě čtvrt hodiny před koncem 3:2 pro náš celek, ale pak už 
došli síly a opět prohra. První body jsme tak získaly v Horní Moštěnici za vítězství 1:0. Vrcholem pak bylo derby 
utkání s Lobodicemi, kdy jsme po výtečném výkonu vyhrály 5:0. Kuriozitou byl gól našeho brankáře Petra Navrátila 
přes celé hřiště. Pak smolná prohra v Brodku a další výhra s Hranicemi. V tomto zápase vstřelil Šimon svůj první gól 
za muže. Na poslední zápas jsme zajížděli do Křenovic a po nejhorším zápase podzimu utrpěly prohru 2:4. Všichni 
doufáme a věříme, že jarní část se letos konečně dohraje. Měla by začínat 9. dubna domácím zápasem proti mužstvu 
Brodku.
Opět jsme se pokusily oživit dětský fotbal v Polkovicích. Na tréninky chodilo opět ze začátku pravidelně pár dětí 
a postupně bylo zřetelně vidět, že si začínají s míčem rozumět. Zájem ale postupně opadl, až jsme se tam scházeli ve 
třech a to je opravdu i na malou kopanou málo. Opět se naplno projevilo období, kdy si děti našli jiné zájmy a pohyb 
venku, v kolektivu s určitými povinnostmi, není již na prvním místě.
Důležitým bodem pro nás byl nákup garáže a traktoru na sečení hřiště za strany vedení obce. Ve věci péče o hřiště, 
jeho údržbu a starost o trávník se střídají všichni hráči. Trávník byl vyhnojen, podsazen novým travním semenem 
a postupně pravidelně sekán. Při vhodném počasí je taky pravidelně válen a na kvalitě se to začíná projevovat. Doby, 
kdy se při zápasech děli až komediální situace s nečekanými odrazy míče na drnech a dírách v trávě jsou snad už 
definitivně pryč.
Co na závěr? Snad jen to společné přání, udržet fotbal v Polkovicích při životě, ať se máme kde potkávat a mít radost 
z úspěchů nebo být i smutní, když se zrovna nezadaří. 
A abych nekončil smutně, v letošní nové sezóně jsme po třetím kole na krásném druhém místě! 
Fotbalu zdar!

Ing. Jozef Jelínek

Ohlédnutí za fotbalovým rokem 2021
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těsně se začátkem „Námoř-
nického putování“ – progra-
mu připraveného nejen pro 
děti a jejich rodiče. To se sál 
místního zámku rozléhal 
muzikou a smíchem všech, 
kdo se přišli a chtěli pobavit 
a strávit spolu pěkné neděl-
ní odpoledne. Zakončení 
hodových oslav bylo opět 
v  rytmu příjemných písni-
ček. Zde je namístě vyslovit 
velký a  upřímný dík všem, 
kdo se na přípravě hodů 
jakkoliv podíleli a  obě-
tovali kus svého volného 
času pro své ostatní souse-
dy a  spoluobčany. Všem, 
kteří slavnostně vyzdobili 
kostel a  v  průběhu celého 
roku se o něj vzorně starají. 
Dík patří všem účinkujícím 
a v neposlední řadě je třeba 
poděkovat vedení obce za 
její organizační a finanční 
podporu, bez které by po-
řádání takovéto akce neby-
lo možné. Á propós, i toho 
skákacího hradu se děti na-
konec dočkaly, když místní 
tatínci přiložili ruku k dílu, 
zapůjčený hrad jim – ten-
tokrát za krásného slunné-
ho odpoledne – v pondělí 
29.  8. na hřišti přeci jen 
postavili a děti se na něm 
mohly do sytosti vyřádit.

AH
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Ohlédnutí za loňským ročníkem Gulášfestu

Loňský ročník Gulášfestu se vydařil. Počasí bylo jak na 
objednávku, o občerstvení návštěvníků bylo bohatě po-
staráno, nálada panovala srdečná a přátelská. A soutěží-
cí? Dali do toho svého guláše to nejlepší, co mohli. Ne-
chyběla v nich ani špetička lásky a svatého nadšení. Pro 
porotu proto nebylo vůbec snadné vybrat ten nejlepší. 
Každý guláš byl chuťově jiný a přesto výborný. Hodno-
ceným vzorkům nebylo téměř co vytknout. Snad jen čas, 
který měly soutěžní týmy k dispozici na vaření, mohl být 
o půl hodinky delší. Ale taková byla pravidla soutěže. 
Všichni soutěžící i pořadatelé si zaslouží velké poděková-
ní, že nám už potřetí připravili nevšední zážitky a s ostat-
ními se podělili o své kulinářské umění. Ono vlastně ani 
tak moc nejde o to, být první (i když malé ocenění jistě 
potěší), ale především o to, že můžeme prožít hezký den 
s lidmi, se kterými se cítíme dobře. 
V sobotu 17. září 2022 máme opět možnost při gulá-
šovém klání poškádlíte své chuťové pohárky a strávit 
hezký den. Jste srdečně zváni, a to nejen milovníci gu-
láše!

JZ

Že je nová technika pro Jednotku sboru dobrovolných 
hasičů potřebná, o tom jsme se mohli přesvědčit letos 
hned dvakrát, kdy naši hasiči úspěšně asistovali profesi-
onálním hasičům při likvidaci požáru na Kompostárně 
v Polkovicích.

Hasiči zasahovali



Zpravodaj obce Polkovice 1/2022

Zpravodaj Obce Polkovice 1/2022 – periodický tisk územně samosprávných celků.  
Vydává obec Polkovice jako občasník. Rozsah stran 20. Náklad 180 kusů. Pro občany obce zdarma do schránky.  
Polkovice 15, 751 44 Polkovice. IČO 00301752  Kontaktní osoba: Jiřina Zdařilová. 
Zpravodaj najdete na webových stránkách obce. Vydáno dne 2. 9. 2022
Sazba a tisk: Computer Media s.r.o., www.obecni-noviny.cz

Ve dnech 23. a 24. září 2022 se uskuteční volby do obecních zastupitelstev. Pro naši obec jsou zaregistrovány dvě 
volební strany, jejichž kandidáty vám představujeme.

Společně pro Polkovice má 9 kandidátů:
Ing. Ondřej Blaštík, Ing. Veronika Šafářová, Mgr. Luděk Vrtěl, Miloslav Halenka, Svatopluk Gefing, Milan Nečacký, 
Mgr. Alena Vaculíková, Petra Kubová, MUDr. Romana Vrtělová.

Nezávislí pro Polkovice má 8 kandidátů:
Ing. Jozef Jelínek, Iveta Nakládalová, Zdeněk Bican, Ing. Ivan Hošťálek, Lukáš Ossos, Miroslav Krchňák, Tomáš 
Nakládal, Martina Fistungová.

O tom, koho si do čela naší obce  na další 4 roky zvolíme, rozhodujeme my, voliči. Proto nám přeji, abychom měli 
při výběru šťastnou ruku, zvolili  kandidáty, kteří budou pokračovat  v rozvoji naší obce a zároveň budou podporo-
vat  komunitní život u nás.
Zapojování veřejnosti do rozhodování o důležitých otázkách, týkajících se života v obci, je podle mne nosné téma 
pro další volební období.

Volby do zastupitelstva obce

Milí spoluobčané,
děkuji vám za důvěru, kterou jste mi dali v minulých volbách. Bylo mi potěšením potkávat se s vámi  nejen 
při  různých společenských akcích, ale také přednášet mnohé z vašich podnětů k projednání a řešení v za-
stupitelstvu obce. 
Moc ráda jsem se setkávala  s vedením naší Základní školy. Velmi si vážím práce paní ředitelky Leony Indrá-
kové a jejich kolegyň ze základní i mateřské školy, které se s neúnavnou vytrvalostí snaží našim dětem po-
skytovat co nejlepší vzdělání v rámci učebních osnov a zpestřit rozličnými aktivitami jejich poznání o světě 
a o životě v něm. Mají mou hlubokou úctu a respekt. Děkuji  za krásnou spolupráci, milé paní učitelky!
S velkým potěšením jsem sledovala činnost Hanáckého dvora, z.s., který tak krásně reprezentuje naši obec 
navenek. Ať už je to v oblasti pořádání letních táborů, poskytování  hipoterapie,  tvorby programů pro školy 
a školy, organizování jezdeckých závodů… Velké poděkování celému týmu, který dělá dobré jméno naší obci.
Mé srdečné poděkování patří i kolegyním z Výboru školství, kultury a sportu, paní Martině Fistungové 
a paní Lence Olivové. Bylo pro mě radostí s vámi spolupracovat! 
Děkuji rovněž svým kolegům z obecního zastupitelstva 
za plodnou čtyřletou spolupráci.  Poděkování chci pře-
dat také všem přátelům ze sportovních a zájmových or-
ganizací u nás, kteří věnují část svého volného času ve 
prospěch druhých.
Buďme vděčni za to, že v naší obci   máme mladé lidi, 
kteří mohou být inspirací pro druhé a važme si těch, 
kteří jsou dobrým světlem na naší cestě životem.
A na úplný závěr, znáte tento citát? „Buď tou změnou, 
kterou si přeješ pro tento svět.“

S úctou Jiřina Zdařilová

„Taťko, už máš na mě čas?“


